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Piatkovým festivalom návštevníkov
sprevádzala moderátorská dvojica z
FUN RÁDIA Adela a Sajfa. Každý, kto
prišiel, si tu našiel niečo zo svojho
"súdka", pretože sa tu striedali rôzne
hudobné žánre ako rock, pop a hip −
hop. Na festivale vládla skvelá atmo−
sféra a do Sklabinej prúdili ľudia nie−
len z nášho okresu, ale aj z Lučenca,
R. Soboty, Krupiny, Zvolena ...
Usporiadatelia pripravili pre návštevní−
kov stánky s jedlom a občerstvením,
vyčlenili miesto na sedenie na lavič−
kách pri stoloch, nechýbali mobilné
toalety. Pre hostí bola pripravená VIP
zóna, kde sa zdarma podávala teplá
a studená kuchyňa a rôzne alkoholic−
ké a nealkoholické nápoje. Počet ľudí,
ktorí na festival prišli, sa organizátori

rozhodli nezverejňovať, ale naša foto−
grafia na titulke tohto čísla Pokroku
hovorí za všetko. Ako povedal vo svo−
jej ďakovacej reči hlavný organizátor
Miroslav Kozel, je potešiteľné, že ni−
kto z účinkujúcich nezrušil svoju ú−
časť.  

Gestorom celého podujatia bola
spoločnosť HrKoHolding, a. s., ktorá
finančne a technicky zabezpečila zor−
ganizovanie festivalu. Myšlienke zor−
ganizovať v našom regióne hudobný
festival dôveroval hlavne predseda
predstavenstva a generálny riaditeľ
HrKoHolding, a.s., Ing. Vladislav
Kozaňák, ktorého sme na festivale
zastihli v spoločnosti svojich kolegov
a spoločníkov Ing. Milana Pavlovkina,
obchodných partnerov a hostí z

Ukrajiny. 
Ako sa pre naše noviny vyjadril Ing.

Vladislav Kozaňák, myšlienka zorga−
nizovať hudobný festival v našom o−
krese vznikla z toho, že Veľký Krtíš
absentuje v období,  kedy sa mládež
chce zabávať. "Chýbalo tu niečo
veľkolepé, čo by k nám prilákalo
viacej ľudí, pretože komorná afmo−
sféra je pre mladých ľudí nezaují−
mavá. Treba povedať, že gestorom
tohto podujatia je spoločnosť
HrKoHolding, a. s., festival organi−
začne zabezpečila agentúra KVAS
a generálnym sponzorom celej ak−
cie je  BEGOKON, p. v. o. d., ktorý
významnou mierou festival finan−
coval. Ďalšími partnermi bola
Komunálna poisťovňa, spoločnosť
DAF SABO a CITROËN. Dnes to tu
zabezpečuje 130 usporiadateľov a
ďalších 50 ľudí, ktorí majú na sta−
rosti bezpečnosť a množstvo ďal−

ších ľudí. Nadviazali sme spoluprá−
cu aj so Spojenou školou v
Modrom Kameni, s ktorou máme
uzatvorenú dohodu, aby aj takto
mládež našla uplatnenie v praxi a
pochopila, čo znamená obsluhovať
ľudí. Mali sme pozvaných vyše 400
VIP hostí, pre ktorých sme sólo za−
bezpečovali stravu, alko aj nealko
nápoje, ale množstvo pripravova−
ného jedla a nápojov sa nedá pres−
ne vyčísliť." 

(Pokračovanie na str. 27)

HRKO FEST bavil tínedžerov aj seniorov
V našom okrese bol dlho očakávanou udalosťou hudobný festival HRKO FEST 2012. Premiérový jed−
nodňový festival sa konal v piatok, 22.júna na sklabinskom letisku. Od poobedia do sobotňajšieho rá−
na sa na pódiu vystriedali známe tváre slovenského hudobného "neba". Boli medzi nimi: finalista sú−
ťaže SUPERSTAR Martin Harich, Majk Spirit, ktorému patrí ocenenie objav roka 2011, hudobné skupiny
Before The Zero Day, ZOČI VOČI, O. B. D., veľkokrtíšska kapela SHED a maďarská legenda TANKCSA−
PDA. No najviac očakávanými boli skupina DESMOD a speváčka TINA, ktorí potešili svojich fanúšikov
po polnoci. 

Násťroční šaleli najmä pri 
vystúpení Majka Spirita

Predstavitelia spoločnosti HrKo Holding, a.s., spolu s hosťami 
z Ukrajiny. Zľava: Sergej Usenko, Ing. Vladislav Kozaňák, 

Alexander Romanov a Ing. Milan Pavlovkin

Kompletnú fotogalériu z podujatia, viac ako 300 fotografií,
si môžete pozrieť na našej facebookovej stránke: 

Pokrok − týždenník pre okres Veľký Krtíš

ŠPECIÁLNI HOSTIA, DISKOTÉKA, HOSTESKY, DARČEKY, 
MODERÁTOR, SÚŤAŽE, TANEČNÁ SKUPINA BAD BOYS

KUPKO AQUATERMAL DOLNÁ STREHOVÁ.
CELODENNÝ VSTUP 8 EUR

„V stredu 27.6.  ráno vyšetrovate−
lia z úradu inšpekčnej služby PZ za−
držali policajta OO PZ vo Veľkom
Krtíši, uvádza sa v tlačovej správe,
ktorú vydalo ministerstvo vnútra.“
Ako sa ďalej v tejto správe píše, stráž−
majster čelí obvineniu zo zločinov le−
galizácie príjmu trestnej činnosti a fal−
šovania a pozmeňovania verejnej listi−
ny. Ako člen organizovanej skupiny sa
podieľal na zlegalizovaní odcudzených
motorových vozidiel. Jeden z jeho
komplicov, zamestnaný na pracovisku
kontroly originality vozidiel, robil zme−
ny na identifikačných znakoch vozidiel
a na základe falošných dokladov vy−
dával odborné posudky o spôsobilosti
vozidiel na premávku. 
Policajný strážmajster potom tieto vo−

zidlá previedol na seba alebo na iné
osoby a na základe falošných dokla−

dov získal z Obvodného úradu vo
Veľkom Krtíši rozhodnutia o uznaní ty−
pového schválenia ES dovezeného
vozidla. Prostredníctvom ďalších čle−
nov organizovanej skupiny zabezpečil
ich prihlásenie do evidencie na do−
pravných inšpektorátoch po celom
Slovensku. Zlegalizované vozidlá pre−
dávali ďalším osobám. Týmto spôso−
bom získali majetkový prospech vo
výške najmenej 133−tisíc eur. 
Komplici policajta z Veľkého Krtíša sú
takisto stíhaní, jeden z nich je už vo
vyšetrovacej väzbe, po ďalšom vyhlá−
sili pátranie. Vo väzbe zrejme skončí
aj strážmajster, ktorý je v PZ len od le−
ta 2010. Prípadom sa zaoberá odbor
boja proti korupcii a organizovanej kri−
minalite úradu inšpekčnej služby v
spolupráci s OR PZ Levice. 

−red−

Obvinili policajta z V. Krtíša 

...všetkým školopovin−
ným deťom − aj vo
Veľkom Krtíši. Erika
Grega, asistentka primá−
tora V. Krtíša: 

"Učitelia v piatok roz−
dali viac ako 1290 vy−
svedčení. Deviataci do−
stali vysvedčenia po−
čas slávnostného obra−
du z rúk primátora mes−
ta Ing. Dalibora Surkoša a
prvé vysvedčenie si
prevzalo viac ako 140
prváčikov." 

Na prechodoch pre
chodcov neďaleko škôl

bol 29.6. zvýšený počet
hliadok Mestskej polície.
Mestskí policajti, okrem
dozerania na bezpečnosť
detí, rozdávali aj reflexné
pásky. Zamerali sa na naj−
mladších školákov, ktorým
rozdali 200 kusov a ku
páskam pridali aj dobre
mienené upozornenia, aby
si nielen počas prázdnin
dávali na cestách, ale aj
pri hrách veľký pozor.
Týmto projektom chce
Mesto upozorniť na stále
platné pravidlo − je dobré
byť videný.              −red−

Zazvonil prázdninový zvonec...
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19.6. Ján Matejka, nar. v r. 1968 z M.
Krtíša, Rozália Šinkovová, nar. v r. 1940 zo
Sklabinej, 21.6. Zuzana Petrášová, nar. v r.

1929 zo Závady, 22.6. Františka Hajdúchová, nar. v r. 1945 z
Hrušova, 24.6. Milan Rusnák, nar. v r. 1956 z V. Krtíša, 25.6. Ing.
Richard Hegedűš, nar. v r. 1953 z V. Krtíša 

Opustili nás

2.7. Bertám, 3.7. Miloslavom, 4.7.
Prokopom, 5.7. Cyrilom a Metodom, 6.7.
Patríciám a Patrikom, 7.7. Oliverom, 8.7.
Ivanom 

Blahoželáme

"Srdce Tvoje pokoj našlo, teraz Ťa nič nebolí. 
Išla si na cestu bez návratu, kde chodí každý sám, 

iba dvere spomienok si nechala dokorán." 
Dňa 2.7.2012 si pripomenieme nedožité 

72. narodeniny našej sestry 
MÁRIE PAVLOVEJ zo Slovenských Ďarmôt, 

ktorá 1.6.2012 odišla do večnosti. 
S úctou spomínajú: Betka, Katka a Icka s rodinami.

DVERE SPOMIENOK OSTALI OTVORENÉ DOKORÁN

"Lúčim sa s Vami, moji milí, odpustite mi
moje chyby. Ruky stisk dnes už nemôžem
dať. Srdce mi dotĺklo, odišli sily, lúčim sa 

so všetkými, kto ma mal rád." 
S nesmiernym smútkom oznamujeme, 

že vo veku 44 rokov nás 19.6.2012 
náhle opustil náš milovaný syn, 

brat a strýko 
JANKO MATEJKA z Malého Krtíša. 

Ďakujeme všetkým za prejavy sústrasti
a kvetinové dary.

Spomínajú: smútiaci rodičia, bratia, 
ostatní príbuzní, priatelia, 

susedia a známi.

SLZY BÔĽU KANÚ, DOTĹKLO SRDCE
MILOVANÉHO SYNA

"Kto ho poznal, spomenie si, kto ho mal
rád, nezabudne. Žiješ v srdciach tých,

ktorí Ťa milovali." 
Dva roky uplynú 5. júla 2012, kedy
nás opustil manžel, otec a starký 

LADISLAV SABINOVSKÝ 
z Veľkého Krtíša. 

Kto ste ho poznali, venujte
mu tichú spomienku.

Smútiaca rodina.

TO, ŽE SA RANA ZAHOJÍ, JE LEN KLAMNÉ ZDANIE

21.6. Veronika z D. Strhár, 24.6. Melinda z
Obeckova, Michal z V. Krtíša, 25.6. András z
Balogu n. Ipľom 

Narodili sa

2.7. Anna Gallová, Anna Giertlová, Agnesa
Hábliová, 3.7. Jozef Šebők, 4.7. Jozefína
Balážová, 5.7. Ján Frčka, 7.7. Ida Bešinová,
8.7. Mária Matyásová

Jubilujúci 
Veľkokrtíšania

Nech mu úsmev na tvári 
kvitne ako lúčny kvet  

Krásne okrúhle životné jubileum 
50 rokov oslávi 6.7.2012 

ŠTEFAN MAKŠI z Bušiniec. 
"V deň krásneho Tvojho sviatku, keď 

si sa dožil päťdesiatku, na Teba 
si spomína s láskou celá rodina. 

Prajeme Ti zdravie, šťastie, veľa lásky 
a veľa dobrých vecí." 

To Ti k narodeninám želajú: rodičia,
manželka Ildikó, dcéry Viktorka a Timka

s manželom Jožkom, brat Zoltán 
s manželkou Katkou a s deťmi Kristiánom

a Sandričkou a svokra Mariška. 

Na stole osemdesiat 
červených ruží 

Dňa 2.7.2012 sa dožíva životného
jubilea 80 rokov 

ANNA GALLOVÁ z Veľkého Krtíša. 
K jej životnému jubileu jej všetci 

prajeme hlavne veľa zdravia. 
"Radosť a šťastie nech Ťa sprevádzajú
v každom okamžiku života a nech sa Ti

splnia všetky sny a priania. 
Všetko najlepšie ku krásnym 

narodeninám Ti prajú: syn Jozef 
s manželkou Helenou, syn Milan 

s manželkou Máriou, vnučka Gabika 
s manželom Lackom, vnuk Marek s manželkou Jankou, 

vnuk Radim, vnučky Andrejka a Tonka s priateľom, 
pravnúčatká Gabika, Lacko, Tomáško, Marek a Nikolas."

Všetko najlepšie!   
Dňa 27. júna oslávila 
svoje narodeniny 

VLASTA SUJOVÁ z Veľkého Krtíša. 
K okrúhlemu jubileu jej posielame 
tento pozdrav: "K narodeninám Ti 
prajeme všetko, čo radosť vzbudí, 

prajeme Ti lásku, pretože spája ľudí,
prajeme Ti priateľov, ktorí dokážu pre

Teba žiť, prajeme Ti veľa dobrého 
pokoja, nech sa všetky rany v srdci
zahoja, nech úsmev na Tvojej tvári
každý deň žiari, nech sa Ti po celý 

život vždy len dobre darí, a ako to už zvykom býva, prajeme Ti,
aby sa Ti splnilo, čo Tvoje srdce skrýva. Veľa šťastia prajeme Ti,

nech Ťa nikdy neopúšťa. Veľa ďalších rokov, veľa šťastných 
krokov, veľa dobrých vecí, ale najmä pevné zdravie želáme Ti všetci."

Brat Miroslav s rodinou a sestra Maňa.

Dačovlomianski futbalisti blahoželajú  
Dňa 23.6.2012 zorganizoval MIROSLAV KUBOLEK zápas 

"MLADÍ − STARÍ" pri príležitosti svojej 50−tky. Po zápase všet−
kých pozval na chutný guľáš a pivko. V mene TJ Družstevník 

Dačov Lom mu chceme zablahoželať. Vladimír Grnáč

BLAHOŽELANIA

POÏAKOVANIE   
V mene našej zosnulej MÁRIE ONDRÁŠKOVEJ zo Starej Huty sa

chceme srdečne poďakovať kožnej lekárke MUDr. Zuzane
Hazuchovej a jej zdravotnej sestre za dlhoročnú zdravotnú sta−
rostlivosť a ošetrovanie, obvodnej lekárke MUDr. Ivone
Gubániovej a jej zdravotnej sestre, a taktiež lekárom a zdravotným
sestrám z interno − geriatrického oddelenia vo VšNsP, n. o., vo
Veľkom Krtíši za starostlivosť počas hospitalizácie. Naša vďaka
patrí aj pracovníkom Pohrebnej služby BOBA Pôtor.

Ďakuje dcéra Mária Hudecová z Veľkého Krtíša. 

Trojplachtinský futbalový
turnaj už o dva týždne
Starostovia obcí Dolné Plachtince,

Stredné Plachtince a Horné Plachtince
vás srdečne pozývajú na 

TROJPLACHTINSKÝ FUTBALOVÝ TURNAJ, 
ktorý sa bude konať 15.7.2012 so začiatkom o 13.00 h., 

na futbalovom ihrisku v Stredných Plachtinciach. 
V zápasoch Plachtinčanov pôjde skôr 

o zábavu ako o veľké športové výkony. 
Zahrajú si zmiešané mužstvá aktívnych hráčov a amatérov. 
O občerstvenie je postarané. Bude sa žrebovať aj tombola.
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Nezodpovedný vodič
Približne o 5.30  hod. 22.6. dote−
raz neznámy vodič zrazil 29−roč−
ného cyklistu zo S. Kľačian.
Cyklista išiel po pravej strane v
smere jazdy a vodič ho predbie−
hal tak neopatrne, že ho doteraz
nezisteným vozidlom zachytil a
zrazil. Namiesto toho, aby posky−
tol zranenému cyklistovi prvú po−
moc, z miesta nehody ušiel.
Mladý muž utrpel zranenia, kto−
rých liečba si vyžiada najmenej
42 dní. U cyklistu alkohol zistený
nebol.                            −red−

"Spustla už záhrada, spustol aj dvor.
Ticho je v dome, nepočuť 

Tvoje kroky v ňom. Tíško si trpel, 
ubolené srdce prestalo Ti biť. 

Zaspal si tíško, hoci si chcel ešte žiť.
Navždy budeš v našich srdciach ukrytý a
spomienky na Teba nikdy, nikto nezničí."

Tri smutné roky uplynú 1.7.2012, 
kedy nás vo veku 57 rokov navždy opus−

til náš drahý manžel, otec a dedko
VLADIMÍR NOVÁK z Dolných Strhár. 

S láskou na neho spomína a za tichú
spomienku ostatným ďakuje celá rodina.

LEN ČAS MÔŽE ZACELIŤ TAKÚ VEĽKÚ RANU

"Že čas žiaľ zahojí, je len veľký klam.
Čím ďalej ubieha, tým viac chýbaš nám.

Naplno dokázal si žiť, 
mal si tu s nami ešte dlhšie byť." 

Päť rokov uplynie 1.7.2012 
ako nás navždy opustil náš drahý 

manžel, ocko a starký 
FRANTIŠEK JEKKEL z Bušiniec. 

S láskou spomínajú a nikdy nezabudnú:
manželka Etela, dcéra Erika s rodinou,

syn František s rodinou a švagriná Mária.

POZERÁME HORE KU HVIEZDAM,
VIEME, ŽE SI NIEKDE TAM "Odišla si bez rozlúčky, čo nikto 

nečakal a v srdciach si nám iba bolesť
zanechala. Milovali sme Ťa, tú lásku 

nezničí ani čas. Už nepočuť ten Tvoj hlas,
prestali sa ústa smiať. Že čas rany 

a žiaľ zahojí, je len 
veľký klam. Čím ďalej ubieha čas, tým 
viacej chýbaš nám. Spi sladko, drahá 

naša, snívaj svoj večný sen, 
v spomienkach sme pri Tebe každý deň.

Odišla si rýchlo a nečakane, ako keď 
vietor v búrke stromy láme. 

Zavrela sa kniha Tvojho života 
na šestnástej strane, na hrobe kytica a kahanček svieti." 

Rok uplynie 5.6.2012, kedy nás náhle opustila naša drahá dcérka 
ZLATIČKA KOVÁCSOVÁ z Veľkého Krtíša. 

Spomínajú: rodičia, sestry, tety, strýkovia, 
sesternice, bratranci a synovcovia.

NA HROBE KYTICA A KAHANČEK SVIETI

"Kto stratil toho, koho mal rád, vie, 
koľko bolesti zostalo." 

Tretieho júla 2012 si pripomenieme 
3.výročie úmrtia nášho drahého 

JOZEFA DOLU zo Želoviec. 
S láskou na neho spomína 

smútiaca rodina.

KTO RAZ PÚŤ DOKONAL, 
NIET MU VIAC POMOCI

Alkohol však podľa našich infor−
mácií, pravdepodobne, "úradoval"
pri ďalšej nehode, ktorá sa stala v
katastri obce D. Strehová. Po
skončení futbalového turnaja sa
partia mladých ľudí vybrala domov
na aute. Vodič však asi nezvládol
riadenie a s autom havaroval. Ú−
častníci nehody však neprivolali
lekársku pomoc, ani políciu. Až po
približne hodine a pol, keď jedné−
mu z účastníkov nehody prišlo zle,
podľa svedkov dokonca omdlel,

privolali účastníci nehody lekársku
pomoc a následne i policajtov, aby
nehodu vyšetrili. Podľa našich
predbežných informácií bola u
mladého vodiča skúška na alkohol
pozitívna. Mladíkovi iba pred krát−
kym časom vrátili vodičské opráv−
nenie a teraz mu ho odobrali zno−
vu. Jeho ďalšie  "vyčistenie" ho
však bude stáť podstatne viac.
Ďalšie okolnosti tejto nehody sú v
štádiu vyšetrovania.                    

−red−

Z futbalu do nemocnice

V Sklabinej sa 19.6. zrazili dve
osobné motorové vozidlá VW
Touran a Škoda Felicia. Pri ne−
hode sa zranili dve osoby, kto−
rým privolaní príslušníci HaZZ
poskytli predlekársku prvú po−
moc a  následne ich odovzdali
do starostlivosti RLP. Na hava−
rovaných autách hasiči urobili
protipožiarne opatrenia a zame−
dzili úniku prevádzkových kva−
palín. Pri nehode zišiel VW
Touran do priekopy a prevrátil
sa na strechu. Hasiči ho vy−
prostili späť na vozovku a obi−
dve autá potom odtiahli na bez−
pečné miesto až do príchodu
odťahovej služby.           −red−

Volkswagen 
skončil na streche

LEKÁRENSKÁ
POHOTOVOSŤ 

V MESTE V. KRTÍŠ

pondelok − piatok 16.00 −
20.00 hod., sobota, nedeľa,
sviatok: 9.00 − 12.00 hod. 

a 16.00 − 20.00 hod.

2.7. PANACEA 
(pri stomatológii)

3.7. AQUA VIVA (Ul. SNP)
4.7. Dr. Max (v nemocnici)
5.7. BIELY LEV (Banícka ul.)
6.7. U ČIERNEHO ORLA 

(Nemocničná ul.)
7. a 8.7. BELLADONNA 

(Ul. SNP) 

Na neslávne známej križovatke
ciest I/75 a II/591, takzvanej kľa−
čianskej križovatke, sa znovu
stala dopravná nehoda. V nede−
ľu približne o 14.30 hod. 30−roč−
ný vodič nemeckej štátnej prí−
slušnosti, ktorý ale dlhodobo
býva na Slovensku, išiel po ces−
te II/591 v smere z Dolnej do
Hornej Strehovej. Pri prechá−
dzaní križovatky nedal prednosť
vozidlu idúcemu po hlavnej
ceste, ktoré viedol 48−ročný vo−
dič z V. Krtíša. Ten už nehode
nedokázal zabrániť a obidve vo−
zidlá sa po zrážke ocitli mimo
vozovky. Pri nehode sa zranili
dve osoby, ktoré záchranári
previezli do veľkokrtíšskej ne−
mocnice. U vodičov alkohol zis−
tený nebol, ale škoda na autách

sa vyšplhala až do výšky 8 000,−
eur. Privolaní hasiči urobili pro−
tipožiarne opatrenia, zamedzili
úniku prevádzkových kvapalín a
pomohli pri transporte zrane−
ných osôb do vozidiel RLP.
Následne odtiahli vozidlá na
bezpečné miesto až do prícho−
du odťahovej služby a vyčistili
križovatku od drobných úlom−
kov.      

−Hovorkyňa PZ BBSK− 

ZDRAVOTNÍCKY INFOSERVIS
Lekárska pohotovostná služba (Banícka 35, V. Krtíš, tel. 48 31
111). Pre dospelých: Po. − Pi. 15.30 − 7.00 hod., So. − Ne. 7.00 −
7.00 hod. Pre deti a dorast: Po. − Pi. 15.30 − 22.00 hod., So. − Ne.
8.00 − 22.00 hod.

Nebezpečná križovatka

Hontiansko−novohradská knižnica A. H. Škultétyho 
vo Veľkom Krtíši bude počas letných prázdnin 

od 2.7. do − 31.8. 2012 poskytovať knižnično − informačné služby 
v upravených výpožičných hodinách

a to v pondelok − piatok od 8.00 − 16.00 hod. − red. − 

Upravené hodiny v knižnici
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Padajú prvé
klasy

Priaznivé počasie ostat−
ných týždňov pôsobilo bla−
hodárne aj na tohtoročné
obilniny, ktoré už dozrieva−
jú. Koncom minulého týž−
dňa vyšli s kombajnmi poľ−
nohospodári zo spoločnosti
Korpod Lesenice, ktorí za−
čali prvé hektáre tohtoroč−
nej úrody žať na parcele v
Trebušovciach. Ako tradič−
ne začínajú so pšenicou.
Postupne sa na juhu nášho
okresu začína tohtoročný
zber obilnín aj v ďalších
poľnohospodárskych pod−
nikoch.                      −p−

JÚLOVÁ KUPÓNKA

H R A C I A  K A R T AH R A C I A  K A R T A

Meno a priezvisko:

−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−−
Adresa:

VAŠE TELEFÓNNE 
ČÍSLO:

......................................................

Je tu už  siedma tohtoročná kupónka, ktorá bude tentoraz pozostávať
zpiatich kupónov. Pravidlá sa nemenia. Stačí, keď kupóny vystrihne−
te, nalepíte ich na hraciu kartu a na záver ich pošlete  alebo prinesiete
ku nám do redakcie. Tým ste splnili podmienku zaradenia do žrebo−
vania o pekné vecné ceny.                                VEĽA ŠŤASTIA!

JÚLOVÁ
KUPÓNKA

č.1
kupón č.2

kupón č.3

kupón č. 5

kupón č.4

Nezabudnite: Hraciu kartu s minulomesačnou,
júnovou, kupónkou nám môžete do redakcie 

priniesť do 10.7.2012. 

TELEGRAFICKY Z OKRESU

Zábavy bude 
v lete menej
Súčasná krízová situácia vo fi−

nancovaní obcí mení plány na
prázdninové podujatia, ktoré orga−
nizovali takmer všetky obce pravi−
delne každý rok. Vo viacerých ob−
ciach pristúpili na krízový režim,
keď dni obce budú organizovať
napríklad každý druhý rok iba pri
významných výročiach alebo ak
sa nájde zdroj financií, ktorý by
zlepšil súčasnú neradostnú situá−
ciu. Napríklad v tomto roku nebol
tradičný deň obce v Čebovciach a
o oklieštení programu počas dňa
obce uvažujú vo viacerých ďalších
obciach.                             −p−

Obeckov mal svoj deň
Medzi prvými obcami, ktoré už mali svoj Deň obce v tomto roku je

Obeckov. Deň obce mali počas "jánskeho víkendu". Obyvatelia
Obeckova a ich hostia sa dobre zabávali na vystúpeniach viacerých
speváckych zborov, skupín i jednotlivcov a dobre si pochutili aj na pri−
pravenom občerstvení. Hoci aj ich trápi nedostatok financií, na zábavu,
aj keď skromnejšiu, predsa len niekoľko eur našli. Starostu Ľudovíta
Roška však trápi takmer nemožnosť získať financie na výstavbu kana−
lizácie pre obce podobné Obeckovu, a tiež  stav ich obecných ciest a
chodníkov, ako aj rozbitá cesta medzi Sklabinou a D. Plachtincami. Bol
by rád, keby sa mu na jej opravu podarilo zohnať financie, zvlášť, keď
si to dal za úlohu aj poslanec NR SR MUDr. Vladimír Baláž, PhD., kto−
rého korene siahajú do tejto obce a ktorý je od apríla už aj novým ria−
diteľom Roosweltovej nemocnice v B. Bystrici.  Že sa vynasnaží o zís−
kanie financií na opravu cesty, hovoril počas predvolebnej kampane na
mítingu v tejto obci.                                                       −red−

Až v 58. ročníku Hviezdoslavovho
Kubína, celoštátnej postupovej sú−
ťaže a prehliadky v umelećkom
prednese poézie a prózy, v tvorbe
detských recitačných kolektívov a
divadiel poézie, sa podarilo prebo−
jovať až do samotného finále aj ú−
činkujúcim z V. Krtíša. Cez víťaz−
stvá v okresnom i krajskom kole až
do finále sa prebojovali hneď dva
divadelné kolektívy. DS Fúzia zo
ZUŠ V. Krtíš v kategórii diavadlá
poézie s hrou Červené jabĺčko, ktorú
podľa predlohy P. O. Hviezdoslava
Dežo Vlkolinský upravila Mgr. art.
Silvia Svákusová, a aj divadielko
Úsmev pri ZUŠ M. Kameň v kate−
górii detské recitačné kolektívy,

ktoré vedie Mgr. art. Cyril Páriš.
Pod jeho vedením a v jeho úprave
nacvičili mladí divadelníci hru Deti
smetí od autorov Ľubomíra
Feldeka, Tomáša Janovica a
Borisa Filana. Okrem kolektívov sa
na Orave predstavili aj jednotlivci

recitátori − Dominik Győrgy  z V.
Krtíša a Adam Marenišťák  zo
Suchého Brezova.

Výborné predstavenie detí z DS
Fúzia zaujalo a milo prekvapilo di−
vákov i odbornú porotu festivalu,
ktorá im udelila Cenu poroty a  vo
svojej kategórii obsadili 3. miesto,
keď sa pred nich dostali iba mladí
divadelníci z Levíc a Nitry.
Gratulujeme.                     −pg−

Folklórny súbor Bažalička z
Príbeliec a Plachtiniec pod vede−
ním Juraja Matiaša už niekoľko
týždňov figuruje na prvom mieste v
televíznej hitparáde ľudových pies−
ní a tancov Kapura. S jarmočnými
piesňami si Bažalička získala veľa
priaznivcov, je však na škodu, že
po 4 kolách musí zo súťaže odstú−
piť. Svoje kvality preukázala táto
folklórna skupina aj na medziná−
rodnom stretnutí evanjelikov, ktoré

bolo vo V. Krtíši a Lučenci, kde tá−
to skupina vystúpila počas kultúr−
neho programu. Už teraz sa jej
členovia tešia na priateľov a vystú−
penia v Srbsku v Bielom Blate a o−
kolí, kam spolu s OZ Divadlo bez
groša cestujú 12.júla. 
Divadelníci sa našim rodákom na

Dolnej zemi predstavia s hrami
Jeden k desiatim a Deň D, alebo
veľká šanca.                     −PG−

Bažalička valcuje hitparádu

Zuškári bodovali na Orave

Vďačíme im za sladké medové poku−
šenie, ale občas aj za bolestivé bodnu−
tie. Stáva sa dokonca, že obyvateľov o−
hrozuje celý roj včiel. Aj počas 26. týž−
dňa museli príslušníci Hasičského a zá−
chranného zboru vo V. Krtíši zasahovať
pri dvoch takýchto prípadoch. Najskôr o−
hrozoval roj včiel obyvateľov rodinného
domu 18.6. v Muli. Privolaní hasiči po−
mocou včelárskeho obleku a rebríka roj
odobrali a odovzdali miestnemu včeláro−
vi.  

O dva dni neskôr, 20.6., zistili obyva−
telia obytného domu v Bušinciach, že sa
roj včiel udomácnil v ich vetracej šachte.
Privolali hasičov, ktorí si znovu obliekli
včelársky odev a s pomocou rebríka zo−
brali roj zo šachty.                     −PG−

Včely sa vyrojili
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V príjemnom prostredí prírodného
amfiteátra a jeho okolia osobne
všetkých hostí vítal Ing. Vojtech
Lelkes, Ján Mäsiar a Ing. Juraj
Fibich, zástupcovia firiem organi−
zujúcich Deň poľa. 

Po prezentácii si účastníci dňa
prevzali pripravené prospekty na
stroje a osivá. Keď sa stretnú od−
borníci z rovnakého "fachu" vždy si
majú čo povedať − odovzdať svoje
a poučiť sa z cudzích skúseností.
Živá debata pri stoloch nad chutný−
mi, výdatnými zabíjačkovými raňaj−
kami pokračovala až do oficiálneho
otvorenia.  Ujal sa ho Ing. Juraj
Fibich, ktorý všetkých ešte raz sr−
dečne privítal a oboznámil s ďalším
programom. 

Podľa neho sme sa po občer−
stvení vydali na polia. Tam už boli
pripravené krásne nablýskané, ale
hlavne výkonné a moderné stroje,
ktoré poľnohospodárom uľahčujú
prácu. Už na prvý pohľad bolo zrej−
mé, že v ich železných "hrudiach"
bijú mocné "oceľové srdcia", ktoré
spolu s prídavnými zariadeniami na
oranie, siatie a celkovú prípravu
pôdy, tvoria dokonale zohratých
pomocníkov človeka. Svoje stroje
tu predstavili dodávatelia a užívate−
lia poľnohospodárskej techniky
Agrotrade Group, s.r.o., Rožňava,
Agrall, s.r.o., Bajč, Agra, s.r.o.,
Martin a BISO Schrattencker,

s.r.o., Rohovce. Po ukážkach stro−
jov, ktoré sú vybavené najmoder−
nejšou technikou − GPS ako aj kli−
matizáciou − zostali na ukážkových
políčkach rovné kvalitné brázdy vy−
tiahnuté ako podľa pravítka, sme
sa presunuli ku políčkam, kde má
firma zasiate  vzorky osív, z kto−
rých majú bežne v ponuke 15−20
druhov, ktoré testujú priamo v pod−
mienkach, v ktorých si ich budú
siať aj odberatelia.  

Osivá pestované pre
naše podmienky

Firma Korpod sa prezentuje záu−
jemcom ukážkami osív formou pre−
zentácie polo−prevádzkových po−
kusov. Celková výmera týchto polí−
čok sú 3 ha. Na množenie osív po−
užívajú aj dovozový materiál zo za−
hraničia − Maďarska, Rakúska, ale
aj slovenské odrody. Viac o ich
kvalite a druhoch, ktorým sa naj−
lepšie u nás darí, hovorí Ján

Mäsiar, agronóm spoločnosti Korpod,
s.r.o., prevádzka Lesenice: 
"Tento rok trochu sklamali ma−

ďarské odrody a naopak, cel−
kom dobre sa darí slovenským a
niektorým nemeckým. Musíme
stále experimentovať, lebo nám
to velí počasie. Predminulý rok
bolo veľmi sucho, minulý rok za−
se mokro. Tohtoročné obilniny
ako − tak zachránili zrážky v
týchto dňoch, lebo jeseň bola
suchá, zima bez snehu a jar až
subtropicky horúca. Kvôli týmto
výkyvom počasia musíme stále
skúšať nové osivá, aby sme na−
šli vhodné obilniny pre naše
podmienky."

Hoci Korpod nie je najväčším dis−
tribútorom osív  na Slovensku, v
našom regióne je významným
"hráčom", čo je spôsobené tým, že
osivá pestuje v našich podmien−
kach: 

"Množíme 15−20 odrôd osív na
rozlohe okolo 300 ha a to za rov−
nakých podmienok, aké majú
poľnohospodári aj inde v našom
okrese. Znamená to, že políčka
vôbec nezavlažujeme, ani inak
špeciálne neupravujeme − naše
osivá vyrastajú v reálnych pod−
mienkach, ako majú ostatní. U
nás idú na predaj najmä osinaté
obilniny (pre laikov na vysvetle−
nie majú drobné ostne, pozn.
red.) kvôli čomu nie sú vhodnou
potravou pre divú zver, ktorej je
v našom regióne požehnane."

(Pokračovanie na str.7)

Začiatok poľnohospodárskej činnosti človeka je takmer zhodný so samotnou históriou ľudstva. Datuje sa do doby, keď človek začal cho−
vať mláďatá lovených zvierat v zajatí a pestovať divé rastliny s dostatočne veľkými zrnami. V praveku (8 tis. až 6 − 4 tis. rokov pred Kr.)
sa začali vyvíjať aj prvé primitívne náradia na obrábanie pôdy, zber a spracovanie úrody. Starovek (3 tis. pred Kr. − 500 po Kr.) svojou
bronzovou dobou a hlavne železnou dobou priniesol zdokonaľovanie náradia ako motyky, kosáky, konský postroj a iné. Bolo vynájdené
koleso, využívajú sa aj zavlažovacie kanály a akvadukty s gravitačným rozvodom vody. 1000 rokov pred Kr. sa začínajú používať železné
lopaty, v druhom storočí pred Kr. sa v krajinách kultúrneho východu začína používať ťažký železný pluh.... Prešli tri tisícročia a ľudia ob−
rábajú pôdu s oceľovými pomocníkmi na kolesách o výške muža. Hoci poľnohospodári už majú techniku, o ktorej sa nesnívalo ani Julesovi
Vernemu, stále nevedia rozkázať slnku ani dažďu. Musia sa prírode prispôsobovať tým, že neustále skúšajú a hľadajú na trhu najvhod−
nejšie a najkvalitnejšie osivá a sadenice, ktoré ustoja čoraz častejšie extrémne výkyvy počasia. 

Korpod presvedčil poľnohospodárov kvalitou svojich osív  
Od roku 2005 firma Korpod pravidelne organizuje Deň poľa, ktorý je určený pre pestovateľov a šľach−

titeľov obilnín a dodávateľov poľnohospodárskej techniky a ich odberateľov. Každoročne sa organizáto−
ri zameriavajú na iný okruh produktov − tento rok to boli obilniny, olejniny, kukurica − ukážky vzoriek eu−
rópskeho šľachtenia a predvádzanie strojov na kosenie a prípravu senáže i orby. Už tradičným miestom
podujatia je Veľká Čalomija, do ktorej prišli 14.6. aj maďarskí poľnohospodári. 

Pred cestou na polia sa všetci výdatne posilnili

Pracovníčky firmy Korpod sa na jeden deň zmenili na hostesky,
aby pre hostí pripravili skvelé pohostenie

Pozvaných hostí, medzi inými aj Ing. Ladislava Vengrína, osobne ví−
tal prevádzkový riaditeľ Agrogarantu, s.r.o, Koláre Ing. Juraj Fibich
(v strede), vpravo Ing. Ivan Vaňo, ktorý si tiež nenechal ujsť lese−
nický deň poľa.



(Dokončenie zo str.6)
S Korpodom úzko spolupracujú aj

ďalšie firmy v okrese ako
Agrogarant, s.r.o., Koláre a Agrospol
Slovakia, s.r.o., Olováry − Potočok.
Tieto spoločnosti pestujú obilniny
spolu na vyše  1250 ha, z ktorých
majú zasiatych  na 1000 ha pšeni−
cu, na 220 ha jačmeň a na 30 ha
ovos. 
Ján Mäsiar sa pokúsil o odhad vý−
nosov z tohtoročnej  žatvy:  "My,
poľnohospodári, sme odkázaní
na milosť a nemilosť prírody. Aj
ostaní kolegovia sa so mnou
zhodujú, že posledný riadny
dážď sme v našom okrese zažili
v júli minulého roka, čo sa záko−
nite muselo odzrkadliť na úrode.
Očakávame, že výnosy začnú
niekde od troch ton obilnín z
hektára."  

Naše produkty majú
vysokú úroveň 

Ing. Juraj Fibich je prevádzkovým
riaditeľom firmy Agrogarant, s.r.o.,
Koláre. Firma je dodávateľom − pr−
vovýrobcom osív, ktoré Korpod
spracúva a distribuuje odberate−
ľom. Akciu ako je Deň poľa, si po−
chvaľuje: 

"Je veľmi ťažké presadiť sa na
slovenskom trhu a toto je jeden
z účinných spôsobov, akým sa
firma Korpod predstavuje poľno−
hospodárskej verejnosti. Získali
sme si už pomerne dobré meno,
naše osivá sa ujali. Máme v plá−
ne osloviť aj ďalšie slovenské
regióny, dokonca sa nám už o−

zývajú aj poľnohospodári z vý−
chodného i severného Slovenska.
Medzi najvydarenejšie naše od−
rody patria: Toborzó, Saturnus,
Antonius a zo slovenských je to
Karpatia.

Myslím si, že Korpod by mal v
budúcnosti pristúpiť aj ku pesto−
vaniu osív iných komodít, hlav−
ne takých, ktoré by dosahovali
vysoké výnosy a tým boli zaují−
mavé pre poľnohospodárov.
Výnosy a kvalita úrody je iba
časťou úspechu − rovnako dôle−
žité je počasie, ktoré nám raz
praje a inokedy nie. Naša práca
sa nedá odkladať, ale ani presne
plánovať. Poľnohospodári − hoci
živia národ − stále nemajú pat−
ričnú vážnosť a podporu v spo−
ločnosti. Hoci máme poľnohos−
podársku techniku, ktorá je na
špičkovej úrovni, je to naozaj
veľká drina, keď ju chceme robiť
poriadne a je to tvrdý chlebík."

Presne taký, aký sa "urodil" na o−
lovárskom poli. Náš kraj je odne−
pamäti úrodný, ale aj čarovný: 

"Presvedčil sa o tom pri oraní
jeden z našich traktoristov, pri−
tom, ako vyoral rovno takýto
pekne vypečený "bochník" chle−
bíka. Aspoň teda vidíte, aké má−
me kvalitné osivá," dodal na zá−
ver už žartom Ing. Juraj Fibich a
dal nám poťažkať "chlebík" − skalu,
ktorá je na prvý pohľad veľkosťou a
dokonca aj farbou na nerozoznanie
od celozrnného chleba. 

− JANA KAMENSKÁ − 
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Ján Mäsiar, agronóm Korpod, s.r.o., Lesenice ukazuje Ing. Igorovi
Šalkovi kameň na nerozoznanie od pecňa celozrnného chlebíka.
Rozdiel sme ale hneď pocítili, keď sme ho poťažkali v rukách

Vzorky obilnín z polo prevádzkových − pokusných políčok sme
mohli porovnať aj poukladané vedľa seba

Najmodernejšia technika brázdi a obrába 
aj polia v okrese Veľký Krtíš.
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Banícke uniformy 
v uliciach B. Štiavnice
V čele sprievodu medzi baníkmi

spolu s hostiteľkou, primátorkou B.
Štiavnice Mgr. Nadeždou Babiakovou
kráčali i vzácni hostia. Minister
školstva, vedy, výskumu a
športu SR Dušan Čaplovič,
poslanec NR SR Ľubomír
Kaník, László Miklós, štátny ta−
jomník ministerstva hospodár−
stva Ján Petrovič, (ktorý kedy−
si pracoval aj na Bani Dolina),
predseda Združenia baníckych
spolkov a cechov na Slovensku
Jaroslav Malchárek a jeho ko−
legovia z okolitých krajín i z
Bavorska a mnoho ďalších
vzácnych hostí.

Zatiaľ čo v minulom roku sa
na 4. stretnutí týchto miest v
Rožňave zúčastnil vtedy prí−
pravný výbor Baníckeho ce−
chu Dolina iba ako pozorova−
teľ, teraz už v sprievode spo−
lu s viac ako 700 hosťami,
bývalými i súčasnými baníkmi z ce−
lého Slovenska ale aj z Čiech,
Poľska, Maďarska i Ruskej federá−
cie, hrdo kráčali jeho členovia na
čele s predsedom cechu Ing.
Branislavom Mojžišom. Medzi viac
ako 20−timi členmi delegácie boli aj
členovia výboru Stanislav Petrůj,
Ing. Ján Znak a Ján Suja. Spolu s
ďalšími hosťami stretnutia prešli v
sprievode historickou B. Štiavnicou
od bývalej tabakovej továrne až na
amfiteáter, kde bol pripravený kul−
túrny program. V rámci neho na
návrh cechov ocenili osobnosti ba−
níctva z domova i zahraničia, ktoré
sa zaslúžili o zachovávanie zvykov

a histórie baníctva a jeho propagá−
ciu. Bol medzi nimi aj Ing. Rudolf
Šembera, ktorý veľkokrtíšskym ba−
níkom pomáhal pri príprave i zalo−
žení Baníckeho cechu Dolina, za
čo mu veľkokrtíšsky cech ďakuje.

Po skončení oceňovania každý zo
zúčastnených cechov získal štan−
dardu z tohto stretnutia. Svoju prvú
štandardu si na vlajku cechu pri−
pevnili aj členovia cechu Dolina z
V. Krtíša, ktorí sa tak už nezmaza−

teľne zapísal do histórie ba−
níckych cechov a spolkov
na Slovensku, ktorých je v
súčasnosti v združení 24.
Cechy sa snažia  zachovať
banícke tradície a zvyky,
propagovať technickú úro−
veň slovenského baníctva i
uchovávať banícku  históriu
v mestách a obciach, kde
baníctvo ešte existuje, ale aj
v obciach, kde na slávu ba−
níkov už iba spomínajú. 
Je pred nimi ešte

veľa práce
To je tiež jeden z dôvo−

dov, kvôli ktorému sa aj vo

V. Krtíši rozhodli bývalí a súčasní
baníci založiť cech baníkov. Viacerí
z jeho členov si pri návšteve B. Š−
tiavnice zaspomínali aj na svoje
mladé roky, keď v tomto meste na−
vštevovali banícke školy. Spoznávali
staré miesta a zákutia tohto nád−
herného historického mesta, kde
takmer na každom kroku natrafíte
na nejakú pamiatku spojenú s ba−
níctvom v tomto meste. Je vidieť,
že v meste, ktoré je zapísané aj do
zoznamu kultúrnych a prírodných
pamiatok UNESCO, si svoju baníc−
ku históriu vážia. Pri ceste domov
autobusom, ktorý pre potreby ce−
chu zabezpečilo Mesto V. Krtíš, si
jeho členovia uvedomovali, že ich
čaká ešte veľa roboty, aby sa ani
vo V. Krtíši na baníctvo, ktoré stálo
pri rozmachu mesta, nezabudlo a
splnili si tak ciele, ktoré si pri zalo−
žení cechu vytýčili. Ako sa im to
darí, budú môcť povedať svojim ko−
legom na 6. stretnutí banských
miest a obcí Slovenska, ktoré bude
na budúci rok v Košiciach, keď bu−
dú Košice Európskym hlavným
mestom kultúry.  

−P. GAŠPAROVIČ −  

Banícky cech Dolina sa predstavil baníckemu svetu
Aj keď Občianske združenie Banícky cech Dolina Veľký Krtíš, mal ustanovujúcu schô−

dzu iba v októbri minulého roku, dokázal v krátkej dobe vykonať mnoho práce. Je už re−
gistrovaný na ministerstve vnútra, stal sa súčasťou Združenia baníckych spolkov a ce−
chov na Slovensku a má už aj svoju vlajku i erb. Okrem toho sa jeho členovia aktívne
zúčastňujú na dianiach, ktoré organizuje Združenie v rámci celého Slovenska. Takým
bolo aj 5. stretnutie banských miest a obcí Slovenska 21.− 24.6. 2012 v B. Štiavnici.
Bohatý program počas stretnutia vzácnych hostí z domova i zo zahraničia vyvrcholil

slávnostným sprievodom členov cechov a spolkov ulicami mesta, v ktorom obyvatelia B. Štiavnice i je−
ho návštevníci mohli obdivovať súčasné i historické banícke uniformy i uniformy jednotlivých cechov. 

V čele sprievodu medzi baníkmi spolu s primá−
torkou B. Štiavnice  kráčali i vzácni hostia

Medzi viac ako 20−timi členmi našej delegácie boli aj členovia
Baníckeho cechu Dolina Stanislav Petrůj, Ing. Ján Znak a Ján Suja.

Vyše 700 hostí, bývalí i súčasní baníci z celého Slovenska ale aj z Čiech, Poľska, Maďarska i Ruskej federácie prešli v sprievode 
historickou B. Štiavnicou od bývalej tabakovej továrne až na amfiteáter, kde bol pripravený kultúrny program.

Ing. Ján Znak
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mero

eby sme hodnotili minulý rok,
pre Vinicu bol mimoriadne ú−
spešným projekt Európa obča−
nom, vďaka ktorému v prvom

polroku bola organizátorom stretnutia
deviatich obcí zo 4 krajín (Slovenska,
Maďarska, Slovinska a Rumunska).
Pokračujúci projekt zahŕňal usporadú−
vanie regionálnych podujatí, hlavne v
oblasti kultúry až do tohto roku, uspo−
radúvanie výstav ľudových zvykov
krajín zúčastnených v projekte, rozvoj
a podpora ľudovej kultúry a turizmu,
obnovenie a prezentácia tradičných
remesiel. Na pamiatku tohto projektu

bol v obci vztýčený pamätný vyrezá−
vaný drevený stĺp, ktorý pre tento účel
vytvorili moldavskí drevorezbári. 

Na financovanie projektu Vinica zís−
kala dotáciu z EÚ vo výške 140 tis.
eur.  Obec je známa aj tradičnými
každoročnými oberačkovými slávnos−
ťami, v rámci ktorých minulý rok v au−
guste otvorili a vysvätili ľudový dom
kultúry vinického Csemadoku. 

Starosta obce Béla Hrubík:  
"Som mimoriadne hrdý na to, že

sa práve nám podarilo zrealizovať
túto peknú myšlienku vzniknutú
pred tridsiatimi rokmi.  Darí sa nám
aj rekonštruovať materskú školu −
kúrenie v nej a dvor. Na základe dl−
hodobej štatistiky sme zistili, že je
to dobrá investícia, lebo nám v ob−
cí detí pravidelne z roka na rok pri−
búda. Základná škola bola zrekon−
štruovaná − urobila sa výmena o−
kien − a veľmi by potrebovala ďal−
šie opravy − najakútnejšia by bola
výmena viac ako 50 ročných radi−
átorov. Opravu si už vyžadovala aj
cesta do stredného cintorína, kto−
rú sme urobili za 8 tis. eur." 

Z európskych  peňazí dostala novú
tvár aj obecná požiarna zbrojnica
(260 tis. eur), tohto roku sme začali

revitalizáciu (420 tis. eur) − mala by
byť ukončená ešte tento rok a prav−
depodobne budeme riešiť aj rekon−
štrukciu osvetlenia obce. 

K úsporám v obecnej kase rozhod−
ne prispelo vymenenie okien aj na o−
becnom úrade a popri týchto prácach
ešte stihli upraviť aj sociálne zariade−
nia na úrade a zdravotnom stredisku.
Ďalšie − verejné sa stavajú v hornej
časti obce v hodnote 10 tis. eur.
Stavebný ruch zavládne aj v uliciach
obce: 

"Obyvatelia sa dočkajú rekon−
štrukcie ulíc: Szabóovej, Lipovej,

Hroznovej, Slnečnej a Gaštanového
radu. V rámci cezhraničnej spolu−
práce sme boli úspešní v projekte
s hodnotou 80 tis. eur a z nich  vy−
budujeme náučný turistický chod−
ník. Verím, že priláka k nám turis−
tov, a aby bol ešte kvalitnejší, na
ôsmich miestach na ňom osadíme
lavičky a informačné tabule.  

Máme štyroch stálych pracovní−
kov na protipovodňové práce, aby
stále čistili oblasť potoka a kaná−
lov, ktoré zvádzajú vodu z viníc,
aby sa neopakovala situácia spred
dvoch rokov, kedy sme mali zato−
pený stred obce." 
K ďalším veľkým a významným pro−

jektom patrí aj výstavba kultúrneho
stánku − amfiteátra, ktorá by sa mala
začať na budúci rok. Všetky tieto a
budúce úspešné projekty by sa ne−
mohli napĺňať, keby starosta nemal
výdatnú podporu svojich pracovníkov,
poslancov, samotných obyvateľov
Vinice, ale aj záujmových a spoločen−
ských organizácií. Aj sám starosta
Béla Hrubík, ktorý bol v komunálnych
voľbách 2010 zvolený za starostu, si
pochvaľuje spoluprácu s deviatimi po−
slancami obecného zastupiteľstva: 

"Som rád, že občania pochopili,

že ak sa má obec rozvíjať, musia si
vo voľbách vybrať takých poslan−
cov, ktorí budú úzko spolupraco−
vať so starostom v prospech celej
obce. Jednoducho povedané, mu−
síme všetci ťahať za jeden koniec
povrazu. Obecný úrad má 20 za−
mestnancov a to vrátane pracovní−
kov v materskej škole. Významné
miesto má v našom živote kultúra,
šport − futbal a šach. Veď futbalu
sa venuje okolo  60 žiakov i do−
spelých, a preto ho aj ako obec
podporujeme sumou okolo 10 tis.
eur. Pred  rokom sme zmenili kon−
cepciu nášho futbalového klubu −
namiesto hráčov z iných obcí sme
do kádrov dosadili svojich, čo ma−
lo za výsledok celkové skvalitne−
nie futbalu − dokonca vo svojej
skupine krajskej súťaže sme na
druhom mieste a pomýšľame na
postup. No nielen futbal má u nás
zelenú, tešia nás aj výkony šachis−
tov, ktorých podporujeme sumou
800 eur ročne. Teší ma, že sa ľudia
na mňa obracajú s dôverou, a ak
viem, tak im rád pomôžem, lebo
šport je veľmi dôležitý. Mladí as−
poň nevysedávajú po krčmách a
pri počítačoch. Najnovšie za mnou
prišli mladí ľudia, že by si chceli
zriadiť body building klub. Veľmi
dobré zázemie mám  v kultúre cez
miestnu organizáciu Csemadoku,
bez ktorého by sme nemohli orga−
nizovať ani jedno kultúrne poduja−

tie,"  − pochvaľuje si starosta.
Vybavenosť obce je na dobrej úrov−

ni − ordinujú tu dvaja obvodní lekári a
po jednom špecialisti: detský, gyneko−
lóg i zubár. Keď sme prechádzali po−
pri bankomate, prehodila som pár
slov s jedným z obyvateľov obce, že
ako dobre, že majú "automat" na pe−
niaze. Zasmial sa, že keby tak ešte z
nich chceli vychádzať peniaze pravi−
delne a pre všetkých, no po chvíli
zvážnel a posťažoval sa, že niektorí
Viničania dostali výpovede z maďar−
ských firiem kvôli kríze. Pri prechá−
dzaní obcou sme zistili, že to podni−
kateľov neodradilo a snažia sa pri−
chádzať s novými nápadmi. V centre
obce je hneď niekoľko prevádzok ob−
chodov, služieb a aj smerom ku okra−
ju obce v rodinných domoch si
Viničania navzájom ponúkajú rôzne
služby i tovar. Patria k nim aj  majiteľ
reštaurácie Nimród Richard Segec
ako aj firma Forvin, s.r.o., ponúkajúca
široký výber plastových okien, dverí a
zimných záhrad. O tom, ako chutí "vi−
nický podnikateľský chlebík" ste si už
mohli prečítať v minulých číslach
Pokroku. 

− J. KAMENSKÁ −

Budúcnosťou obce sú deti a tých im z roka na rok pribúda 
To, že je Vinica, čo do počtu obyvateľov najväčšou obcou v okrese, nemusíme nikoho presviedčať − ži−

je v nej takmer 1900 občanov. Pri vstupe do nej vás privíta čulý pracovný ruch − opravujú sa tu cesty,
stavajú a opravujú sa rôzne obecné objekty, podnikatelia sa obracajú, aby dali prácu sebe aj svojim pra−
covníkom i samotní obyvatelia si svoje príbytky skrášľujú a opravujú podľa toho, ako im peňaženka do−
volí. Každý starosta vie, že vôbec nie je ľahké pripraviť, predložiť a nakoniec administrovať kvalitný pro−
jekt, resp. aj dva súbežne naraz. 

V strede bývalej Hontianskej žu−
py, medzi Balašskými Ďarmotami
a Šahami, pod kopcami neďaleko
Ipľa leží obec Vinica. Terajšiu o−
bec tvoria bývalé osídlenia:
Stredný a Horný Nek, Kostonca a
Leklinec. Východorímsky cisár
Konstantin v jednej zo svojich pí−
somností spomína názvy maďar−
ských kmeňov, medzi nimi Nek,
ktorému bolo zverené stráženie
hraníc. 

Nek ako obec je spomínaná pr−
výkrát v roku 1135, kedy sa obja−
vila na zozname obcí  listiny krá−
ľa Vojtecha II. a v tom čase patri−
la medzi najväčšie osídlenia oko−
lia. Hontianska župa mala v tom
čase 21 miest, jedným z nich bol
Nek. V období 1902 − 1923 mes−
to Nek bolo okresným sídlom a v
roku 1923, kedy Hontianska župa
zanikla, sa obec zaradila do

Zvolenskej župy. V rokoch 1949
až 1960 prináležala do okresu
Šahy, od roku 1960 do okresu
Lučenec a od 9.5.1968 bola pri−
členená pod okres Veľký Krtíš.
Ôsmeho decembra 1905 sa zjed−
notili Dolný, Horný Stredný Nek a
Kostonca do jednej pod názvom
Nek, ale pomenovania Dolné a
Horné Nekyje ako časti Vinice,
sa používajú medzi obyvateľmi
dodnes. Po vzniku Českosloven−
skej republiky dostala obec názov
Nekyje n./Ipľom a mala ho až do
8. augusta 1948, kedy obecné za−
stupiteľstvo na čele s jeho pred−
sedom Ľudovítom Ličkom zmeni−
lo toto 800−ročné pomenovanie
na dnešný názov Vinica. Od roku
1994 v zmysle zákona o používa−
ní jazyka národnostných menšín
je úradný názov obce Vinica −
Ipolynyék.  

Viete,
že...

Vinica patrila pod päť 
okresov a mala štyri názvy?  

K
Starosta Vinice Béla Hrubík

Detí vo Vinici stále pribúda. O budúcnosť tejto
obce je nateraz, zdá sa, postarané
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Bohatý program zasadnutia zača−
li poslanci schválením záverečné−
ho účtu mesta, ktorý predložila
Ing. Tatiana Krupová, vedúca od−
boru ekonomiky a správy majetku.
Ako uviedla k 31.12. 2011 bola
príjmová časť záverečného účtu
mesta plnená na 118%, čo bolo
11 271 070,− eur. Výdavky pred−
stavovali 11 234 408,− eur, čo bo−
lo 99,85% z plánovaného rozpoč−
tu.  Poslanci predloženú správu o
záverečnom účte schválili.   

V zmysle platných právnych
predpisov má mať Mesto
Všeobecne záväzne nariadenie
(VZN), ktoré upravuje problemati−
ku organizácie miestneho referen−
da. Uviedla v dôvodovej správe
Ing. arch. Mária Kyseľová, vedúca
odboru organizačno−právneho,
ktorá VZN o referende predložila
poslancom v ďalšom bode roko−
vania a poslanci ho schválili bez
pripomienok. 

Za parkovanie 
môžete platiť
aj SMS-kou

Vedúci  odboru sociálneho, škol−
stva a kultúry Mgr. Ľudovít Filický
predložil na rokovanie VZN o po−
skytovaní sociálnych služieb o
spôsobe a výške úhrad za sociál−
ne služby. Toto VZN prerokúvali
poslanci už aj na predchádzajú−
cich zasadnutiach, kde mali k ne−
mu poslanci pripomienky, ktoré
predložil poslanec RNDr. Igor
Boreš. Pripomienky boli opodstat−
nené a následne zapracované do
VZN, ktoré potom  poslanci
schválili. 

Návrh na prevod časti majetku
predložili v ďalšom bode rokova−
nia Ing. T.  Krupová, vedúca OE a
Ing. Danka Mojžišová, vedúca od−
boru investičného a životného
prostredia. Poslanci jednotlivé bo−
dy tohto návrhu schválili. Ing. D.
Mojžišová informovala poslancov
aj o žiadosti siedmich obyvateľov
z Ul. SNP o stavbu garáži na tej−
to ulici. Zároveň informovala aj o
petícii proti tejto výstavbe, ktorú
podpísalo 55 obyvateľov. Ako in−
formoval Augustín Janíček, po−
slanci o tomto probléme už jedna−
li aj s predstaviteľmi vlastníkov by−
tov i samotnými obyvateľmi, ktorí
ich pozvali na jednanie. Po zistení
všetkých skutočnosti poslanci
žiadosť o výstavbu garáži v tejto
lokalite neschválil. 

Stále modernejšie technológie
priniesli zmeny aj do spôsobu pla−
tenia za parkovanie a už aj v na−
šom meste budete môcť od au−
gusta platiť za parkovanie pro−
stredníctvom SMS správy. Uviedol

to riaditeľ Podniku verejnopros−
pešných služieb Mesta V. Krtíš
Ing. Jozef Tomášik, ktorý na roko−
vanie predložil Prevádzkový po−
riadok pre zónu plateného parko−
vania v Meste V. Krtíš. V tomto
poriadku sú uvedené aj nové ceny
za parkovanie, ktoré sa týkajú naj−
mä zjednotenia ceny pre fyzické a
právnické osoby. Nové ceny par−
kovného platia od 1.6. tohto roku. 

Nový poriadok pre
slušné rokovanie

Poslanci potom zobrali na vedo−
mie Správu o výsledkoch násled−
ných finančných kontrol č. 4/2012,
5/2012 a 6/2012, ktorú predložila
poslancom Ing. Milena Jakabová,
hlavná kontrolórka a zároveň
schválili aj  Plán kontrolnej čin−
nosti na II. polrok 2012. 

Po krátkej prestávke poslanci
schváli nový rokovací poriadok
MsZ, ktorý predložil predseda po−
slaneckého klubu SMER−SD 
MUDr. Ondrej Kollár. Ako uviedol
pri jeho predkladaní, nový poria−
dok bol prerokovaný na jednotli−
vých komisiách a pripomienky,
ktoré k nemu vzniesli poslanci bo−
li do neho zapracované.

Nový poriadok si vyžiadala nová
prax a mal by  vytvoriť podmienky
pre slušné rokovanie zastupiteľ−
stva.  Ako v diskusii pripomenuli
opoziční poslanci, poriadok nesta−
čí len prijať, ale sa podľa neho aj
riadiť a dodržiavať ho. Ako uviedol
RNDr. I. Boreš, ide hlavne o včas−
né dodanie materiálov na rokova−
nie k jednotlivým zasadnutiam
MsZ. Poslanci nový rokovací po−
riadok schválili. Vedúca Školské−
ho úradu Mesta Veľký Krtíš Mgr.
Ľudmila Korbeľová informovala
poslancov, že Základná škola V.
Čalomija požiadala o zaradenie
do tohto spoločného školského ú−
radu a požiadala o jeho rozšíre−

nie. Poslanci žiadosť o rozšírenie
školského úradu schválili.  
Zanikne futbal
v okresnom meste? 

V bode rôzne prednosta
Mestského úradu Ing. Roman
Wagner informoval poslancov, že
jeden záujemca prejavil záujem o
odkúpenie kamenných kociek,
ktoré sa nepoužili pri rekonštrukcii
Ulice M. R. Štefánika. V prípade
dohody poslanci súhlasili s odpre−
dajom tohto materiálu.    

Viacerí majitelia novinových
stánkov i stánkov na autobuso−
vom nástupišti, by radi odkúpili od
Mesta pozemky pod týmito stán−
kami. Po vzájomnej diskusii sa
poslanci dohodli, že tieto pozem−
ky sa nebudú predávať až do kon−
ca roku 2020. 

Ing. D. Surkoš v tomto bode in−
formoval poslancov o žiadosti FK
Baník V. Krtíš, ktorý žiada Mesto o
finančnú pomoc na sezónu
2012/2013. Futbalisti žiadajú 70
000,− eur, ktoré potrebujú na fi−
nancovanie činnosti klubu pre
všetky futbalové mužstvá (žiaci,
dorast, dospelí) počas sezóny. Ak
by Mesto túto dotáciu neposkytlo,
nie je isté ďalšie existovanie FK
Baník, aspoň nie všetkých muž−
stiev a otázna by zostala aj prí−
prava a jej kvalita. Po dlhšej dis−
kusii sa  poslanci dohodli, že k tej−
to problematike zvolajú pracovné
stretnutie členov Komisie pre
školstvo, kultúru, mládež a šport a
zástupcov futbalového klubu.  

Veľkokrtíšania 
platia za odpad 

príliš veľa
V ďalšom jednaní bodu rôzne,

informoval predseda poslanecké−
ho klubu SMER−SD MUDr. Ondrej
Kollár, že viacerí obyvatelia mes−
ta, ale aj samotní poslanci, nie sú
spokojní s výškou sumy, ktorá sa

v meste platí za nakladanie s od−
padmi. Ako uviedol, v podobne
veľkých mestách na Slovensku sa
platí oveľa menej (Vranov nad
Topľou, Sabinov, Levoča a iné).
Menej za vývoz odpadu platia aj
obce v okolí V. Krtíša. Poslanci sa
preto pýtali, či mesto dotuje okoli−
té obce napr. Príbelce. 

Na základe týchto skutočnosti
požiadal poslanecký klub SMER−
SD na tomto zastupiteľstve o
možnosť prezentácie aj iných fi−
riem, ktoré sa na Slovensku za−
oberajú nakladaním s odpadmi.
Poslancom sa predstavili dve spo−
ločnosti A.S.A Slovensko a Ave
SK odpadové hospodárstvo s.r.o.,
ale ako konštatovali poslanci boli
to iba všeobecné informácie, keď
to hlavné, cenová kalkulácia, chý−
bala. Ako uviedli zástupcovia
týchto spoločností Oleg Polakovič,
konkrétne údaje budú vedieť spra−
covať až na základe podmienok
verejnej súťaže, ktorú by mesto v
prípade záujmu o nového spraco−
vateľa odpadov, malo vypísať. 

Mesto má zatiaľ podpísanú
zmluvu o nakladaní s odpadmi s
firmou Marius Pederssen, a.s. až
do roku 2025.  Jej vypovedanie by
mohlo znamenať aj to, že Mesto
by muselo za predčasné ukonče−
nie zmluvy zaplatiť odstupné, kto−
ré by sa mohlo vyšplhať až do
výšky 800 000,− eur. Upozornil na
to JUDr. Vladimír Nosko, ktorého
si mesto pozvalo na konzultáciu k
tejto problematike. Ing. R. Wagner
však upozornil aj na možnosť na−
padnutia platnosti tejto zmluvy na
príslušnom súde. Keďže je to po−
merne zložitý problém, poslanci
sa dohodli, že o ňom ešte budú
rokovať a budú sa snažiť získať in−
formácie, ktoré by pomohli vyriešiť
tento problém k spokojnosti obča−
nov V. Krtíša.  Po skončení disku−
sie k tomuto bodu jednania, Ing.
D. Surkoš rokovanie 11. MsZ u−
končil.          

−P. GAŠPAROVIČ− 

Futbalisti žiadajú Mesto o pomoc

Od 1.6. 2012 platíme za jedno−
razovú parkovaciu kartu 0,25 eu−
ra za hodinu, bez DPH 0,21 eura.
Prenosná parkovacia karta pre
právnické a fyzické osoby stojí
40,− euro za rok, pre občana 20,−
euro za rok.  Neprenosná karta
pre právnické a fyzické osoby
22,60 eura za rok, 11,30 euro
stojí polročná a mesačná 4,− eu−
rá. Občan si za ročnú neprenos−

nú parkovaciu kartu zaplatí 12,−
za polročnú 6,− a za mesačnú 2,−
eurá.  

Vyhradzovacia parkovacia karta
stojí 299,− eur na rok, bez DPH
249,17 eur. Neprenosná parkova−
cia karta  PZ 3,− eurá za rok, bez
DPH 2,50. Občania mesta, ktorí
bývajú v zóne s dopravným ob−
medzením,  môžu získať nepre−
nosnú parkovaciu kartu zadarmo.

Platí však iba vtedy, ak parkujú
na ulici, kde majú aj trvalý pobyt.
Ak zaparkujú na inej ulici, musia
platiť poplatky ako iní vodiči.  
Okrem parkovacích kariet si mô−
žete kúpiť aj držiak na parkovacie
karty za jedno euro. V prípade
straty karty sa platí poplatok 2,−
eurá s DPH.                        

−PG− 

Zmeny v poplatkoch za parkovanie 
Na ostatnom rokovaní MsZ  Veľký Krtíš, poslanci okrem iného schváli aj Prevádzkový poriadok

Podniku verejnoprospešných služieb, v ktorom sa upravujú poplatky za užívanie verejného prie−
stranstva na parkovanie v zóne s dopravným obmedzením mesta V. Krtíš.

Pred dovolenkovým obdobím sa poslanci Mestského zastupiteľstva vo V. Krtíši stretli na rokovaní
13.6. V poradí už 11. zastupiteľstvo v tomto volebnom období zvolal primátor Ing. Dalibor Surkoš,kto−
rý rokovanie aj viedol.
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Riaditeľka Zdenka Milčíková všet−
kých slávnostne privítala a hneď na
začiatku humorne pobavila prítom−
ných príhodou z mäsiarne, v ktorej
nakupovala na grilovačku.
Oboznámila predavačku s akciou a
tá sa jej prekvapene opýtala: „Aj
Deň otcov existuje?" Zdenka
Milčíková: ,,Jasné! Veď práca uči−
teľov by neexistovala, keby sme
nemali otcov!"

Deti pre ockov pripravili program
− predniesli im reťazovou formou
báseň Oteckovi, zaspievali pieseň
My sme smelí námorníci a spoloč−
ne so všetkými rodičmi si zatanco−
vali na pieseň Opičák od Elánu.

Smelá slečna Sonička
Grobarčíková (6) si nacvičila tanec,
ktorý sme po nej opakovali.
Nasledovalo plnenie súťažných ú−

loh na stanovištiach, súťažilo sa v
družstvách v hokejbale, vo volejba−
le, v slalome s fúrikmi a na motor−
kách, rúcali kolky, prekonávali pre−
kážky cez lavičku a prelievali vodu,
chytali ryby. Poslednou disciplínou
"hry s pieskom" sa ockovia na chví−
ľočku stali deťmi a spoločne so
svojimi ratolesťami stavali hrad v
piesku.Ich deti stavali hradby a oc−
kovia z bábovkových a zmrzlino−
vých formičiek vytvárali, krásny
strednoplachtinský hrad, v ktorom

sa odfotili.
Každá disciplína
riadne bodovala
a za odmenu
pre víťazov boli
pripravené dip−
lomy a ešte ako
to býva i na deň
matiek, otcovia
dostali darčeky,
ktoré si po tak
namáhavej prá−
ci zaslúžili za to,
že ich veľmi ľú−
bime a spolu s

nami sa hrali. Bolo to nádherné od−
poludnie, konečne sa naši rodičia
uvoľnili, ďakujeme im za to. Kým
sa otcovia potili v súťažení, maminy
chystali dobrôtky − grilovali. Pri
dobrom jedle si dospelí rozprávali
zážitky a rôzne príhody a deti na−
okolo šantili.

Ďakujeme rodičom za účasť na
akcii a osobitne sa chceme poďa−
kovať maminám − kuchárkam
Renatke Mackovovej, Angelike
Fedešovej a Beatke Kováčovej.

−DIANA KRNÁČOVÁ−

Hneď po príchode nás privítal
krásne vyzdobený dvor a veselé
výskanie detí, ktoré sa už nevedeli
dočkať, kedy si so svojimi ockami
zasúťažia. No ešte predtým sa
nám prihovorili prostredníctvom mi−
lého programu plného básničiek a
pesničiek venovaných, ako inak,
ockom.

Konečne sa mohlo začať súťažiť.
Všetci ockovia ukázali, že ani s pri−

búdajúcimi rokmi nestrácajú špor−
tového ducha a vôľu súťažiť. S ra−
dosťou zapletali svojim dcérkam vr−
koče, pretekali sa v jedení (mimo−
chodom, táto disciplína sa im veľmi
páčila : ), vodnými pištoľami zo−
streľovali poháriky, metlou triafali
loptu do brány, či spoločne so svo−
jimi ratolesťami navliekali papiero−
vé rolky na švihadlo. Samozrejme,
že za stáleho povzbudzovania svo−

jich detí a manželiek.
Za svoje snaženie každý ocko

získal ako spomienku na túto milú
udalosť aj krásnu medailu pre seba
a za každú vyhratú disciplínu čoko−
ládovú medailu pre svoje dieťa.
Určite však najkrajšou výhrou pre
nich bolo, keď im ich synčekovia a
dcérky darovali vlastnoručne vyro−
bené srdiečka a veľkú pusu na líce.
Po súťažení nás všetkých čakalo
ešte chutné občerstvenie, detičky
sa vybehali do sýtosti a my rodičia,
sme mali príležitosť navzájom sa
porozprávať a lepšie spoznať.
Dôkazom toho, že sme spoločne
prežili popoludnie v príjemnej at−

mosfére boli naše deti, ktorým sa
vôbec nechcelo ísť domov...a nám
rodičom vlastne tiež nie.

"Deň otcov" v našej škôlke zor−
ganizovaný vďaka šikovným učiteľ−
kám,  Hilduške Sany a Evke
Hluchej, opäť raz dokázal, aké ne−
nahraditeľné miesto v rodine má
práve OTEC. Tak, ako sa spieva v
piesni, ktorú nám zaspievali naše
deti... Čo sa dnes deťom najviac
ráta? Mať otca ako kamaráta, ma−
minu dlaň a popri tom, mať vždyc−
ky lásky plný dom.

− ZUZANA BLAHOVÁ −

Deň otcov v materskej škole
"Slniečko" v Modrom Kameni

Vo štvrtok, 14. júna 2012, si učiteľky z Materskej školy "Slniečko"
v Modrom Kameni spoločne s detičkami pripravili pre oteckov zá−
bavno − športové popoludnie pri príležitosti Dňa otcov. 

Deň otcov prvý raz oslávili aj v  Stredných Plachtinciach 
V krásny slnečný deň 15. 6.2012 v popoludňajších hodinách sa 

v strednoplachtinskej skôlke oslavoval Deň otcov.

Otcovia si so svojimi ratolesťami užili kopec zábavy

Tatovia modrokamenských škôlkarov sa predviedli v netradičných dis−
ciplínach. Všetky hravo zvládli, vrátane zapletania vrkočov svojim dcér−
kam.
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Bolo krásne slnečné ráno, a tak sa
žiaci stretli so svojou učiteľkou geo−
grafie na dohodnutom mieste v
Neninciach. Na pozorovanie využili
teleskop Bresser Skylux, ktorý po−
skytol Peter Berec, amatérsky
hvezdár z Neniniec, ktorého jednou
zo záľub je práve astronómia.  

Všetko začalo o 6:35 h. a skončilo
pár minút pre siedmou hodinou rá−
no. Z územia Slovenska bola pozo−
rovateľná záverečná tretina úkazu.
Tmavý kotúčik Venuše žiaci sledo−
vali s nadšením, ako priemet obra−
zu Slnka na premietaciu plochu a
priamym pozorovaním ďalekohľa−

dom cez filter. Všetko si dôkladne
zaznamenali a odfotografovali, čo
môžete vidieť aj na priložených fo−
tografiách. 
Na základe astronomických výpoč−
tov vieme, že najbližší podobný ú−
kaz nás čaká o 105,5 roka, 10. a
11. decembra 2117. Z nášho úze−
mia však nebude pozorovateľný.

Časť toho nasledujúceho prechodu
Venuše popred Slnko 8. decembra
2125, už áno. Žiaci tak získali jedi−
nečný a v našich životoch už ne−
opakovateľný zážitok. 

Text a foto:  
Mgr. HANA VOZÁROVÁ , 

Foto: Peter Berec

Takéto ráno už (nielen) neninské deti nikdy nezažijú

zaoberajúca sa poľnohospodárskou 
výrobou a skladovaním poľnohospodárskych výrobkov 

prijme v rámci hlavného pracovného pomeru 
PRACOVNÍKOV DO NASLEDOVNÝCH FUNKCIÍ:

Spoloènos� KORPOD, s.r.o. 
s prevádzkou v Leseniciach, okr. Veľký Krtíš 

RIADIACI PRACOVNÍK A AGRONÓM
Požiadavky: − minimálne SŠ vzdelanie

− prax v odbore minimálne 3 roky
Kontakt: 0908 784 457

Ranné vstávanie za školskými, pracovnými povinnosťami je už pre mnohých z nás všedné. Žiaci základnej školy v Neninciach zažili dňa
6. júna 2012 nezvyčajné ráno, tak ako mnoho ľudí na celom svete, ktorí si nenechali ujsť jedinečný úkaz na oblohe − Prechod Venuše po−
pred slnečný disk.

Nevšedný a jedinečný vesmírny zážitok si neninské deti užili vďaka
Petrovi Berecovi, amatérskemu hvezdárovi z tejto obce


